
Parlament České republiky
POSLANECKÁ  SNĚMOVNA  

1998
3. volební období

Z Á P I S

z 9. schůze
výboru pro evropskou integraci,

 konané ve dnech 26. – 29. ledna 1999 v Harrachově



Přítomni: prezenční listina

Omluveni: mpř. V. Laštůvka, mpř. J. Zahradil, mpř. O. Sehnalová, poslanci M. Ekert,
M. Lobkowicz, J. Lobkowicz. 

Hosté: na první části schůze nebyli přítomni; zahájení semináře se zúčastnili pánové R.
Dreyer, D. Ringrose a P. Greger (Delegace Evropské komise v Praze)

 
Výjezdní schůze spojená se seminářem se konala ve školicím středisku PS v Harrachově;

začala v úterý 26. ledna v 19.00 hod.

Z technických důvodů nebylo možné schůzi nahrávat.

Úvodem jednání předseda  J. Zvěřina konstatoval, že je přítomno 11 poslanců, takže je
výbor usnášeníschopný. 

Na 8. schůzi byl schválen tento návrh pořadu:

úterý 26.1. od 19.00 hod.
1. Návrh termínu a pořadu příští schůze
2. Sdělení předsedy
3. Připomínky a podněty poslanců
4. Různé
středa 27.1. – pátek 29.1. 
5. Seminář Parlamentního institutu „Úvodní kurs evropského práva“ 

K tomuto  návrhu  nebyly  žádné  připomínky  a  byl  odsouhlasen  všemi  přítomnými.
(Hlasování  11-0-0 je zachyceno v příloze.)

K     bodu č. 1  
Předseda J. Zvěřina upozornil, že všem poslancům byl rozdán písemný návrh  termínu

a pořadu 10. schůze VEI, která se má konat ve čtvrtek 25. února t.r. od 9.00 hod. v budově
PS.

V následné diskusi vystoupili posl. B. Petr, J. Maštálka, M. Máče a  J. Jalůvka, kteří
především zdůrazňovali nutnost mít ke každému bodu pořadu předem písemné podklady.

Předseda  J.  Zvěřina uvedl,  že  písemné materiály se  vyžadují vždy, ne vždy ovšem
bývají předem předloženy. K požadavku  posl.  J.  Maštálky, že  by se  VEI  měl zapojit  do
výběrových řízení při hospodaření s prostředky EU, předseda J. Zvěřina řekl, že VEI nemůže
přímo vstupovat do výběrových řízení; může si vyžadovat průběžné zprávy; pokud má některý
poslanec zájem o informace o určitém konkrétním řízení, je možno je vyžádat jménem výboru.
VEI  bude  každopádně  sledovat  fungování  Strukturálních  fondů.  Další  diskuse  se  dotkla
budoucí práce podvýboru pro regionální a příhraniční spolupráci.

V následném hlasování se  všichni přítomní poslanci vyslovili pro  předložený návrh
pořadu. (Hlasování 11-0-0 je zachyceno v příloze.) 

Schválený návrh pořadu 10. schůze VEI: 
1. Práce odboru kompatibility s právem Evropského společenství Ministerstva

spravedlnosti ČR 
2. Informace o 15. schůzi Výboru vlády pro evropskou integraci
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3. Střednědobá  hospodářská strategie vstupu ČR do EU
4. Návrh termínu a pořadu příští schůze
5. Koncepce reformy veřejné správy
6. Personální příprava na vstup ČR do EU (prezentace společnosti InterCzechStudent)
7. Sdělení předsedy 
8. Připomínky a podněty poslanců
9 Různé

K     bodu č. 2

Předseda J. Zvěřina uvedl, že:

 všem poslancům byl rozdán předpokládaný harmonogram akcí VEI PS na únor až březen,
z něhož vyplývá, že  11.  schůze VEI  by se měla s největší pravděpodobností  konat  ve
čtvrtek  4.  března, kdy  by  mělo  být  na  pořadu  i  pracovní  jednání  se  slovenským
partnerským výborem a následovat by měla pracovní večeře. Podrobnosti návštěvy se teď
dolaďují; 

 při jednání s chargé d'affaires Delegace Evropské komise panem Ralfem Dreyerem  byla
domluvena pomoc při zorganizování studijní cesty do bruselských institucí EU;

 ve středu  17.2. se bude konat  pracovní oběd s delegací Výboru pro  vnitřní záležitosti
německého  Spolkového  sněmu  vedenou  předsedou  výboru  Günterem  Grafem. Tato
delegace navštíví vedle ČR ještě Polsko a Maďarsko, v PS chce kromě VEI jednat ještě
s poslanci  VOB  a  ZAV.  Cílem  návštěvy  je  především  získání  informací  o  situaci
v kandidátských zemích se zřetelem na plánované napojení  na schengenský režim. Zájemci
o účast ať se hlásí na sekretariátu výboru; 

 pokud  jde  o  další  připravované  zahraniční  aktivity  –  sjednávají  se  termíny  návštěv
partnerských výborů z  Německa,  Polska,  Španělska a  Řecka;  již několik týdnů se po
diplomatické linii domlouvají rovněž vhodné termíny pro cesty delegací VEI do Portugalska a
Švédska;

 o pozvání delegace VEI do Chorvatska při nedávném jednání v PS hovořil chorvatský ministr
zahraničních věcí Mate Granič.

Dále předseda J. Zvěřina připomněl nedávné setkání s předsedkyní senátního VEI sen. Filipovou
– senátoři zřejmě budou chtít zasahovat do projednání věcí souvisejících s EU ještě v PS. Zatím
nebyla  domluvena účast  na  konferenci  COSAC;  senátoři  si  představují,  že  do  zemí
s jednokomorovým parlamentem se budou vysílat smíšené delegace. 

K     bodu  3 
Posl. J. Jalůvka připomněl zájem jedné slovenské organizace o přípravu programu pro

poslance VEI.
Posl.  J.  Maštálka uvedl,  že  by každý výbor  měl mít  na  zahraniční výjezdy pevně

stanovenou finanční částku – tak by mohl do zahraničí na jednu cestu vyjet celý výbor.
Posl.  M. Máče připomněl nedávnou cestu s delegací ZAV na Slovensko, která měla

nadstandardní charakter.
Posl.  B.  Petr připomněl,  že  VEI  nebo  jeho podvýbor  pro  regionální a  příhraniční

spolupráci  by se měl zabývat takovými konkrétními záležitostmi, jako je dálnice na severní
Moravě.  Bylo  by třeba  o  tom  jednat  i  s Poláky, právě  na  podobné  projekty  by se  daly
využít prostředky EU.

Předseda J. Zvěřina doporučil interpelovat v této věci ministra dopravy. 
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Posl.  P. Svoboda upozornil, že řešením podobných problémů by se výbor dostal na
lokální úroveň a stal by se centrem střetu různých lobbyistických zájmů.  Dále připomněl, že
finanční zdroje EU by se měly využívat i v oblasti public relations. Sám požádal Parlamentní
institut  o  sestavení přehledu o  této  oblasti  v zemích EU.  Bylo by možno  iniciovat  vznik
nadace, jejímž prostřednictvím by se tyto peníze zúročovaly.

Předseda J. Zvěřina poděkoval za příspěvky a jelikož k     bodu 4 nikdo nevystoupil, tuto
část schůze ukončil.

K     bodu 5
Seminář Parlamentního institutu "Úvodní kurs evropského práva" se konal 27. a 

28. ledna po celý den a 29. ledna dopoledne. 
V úvodu  vystoupil  chargé  d'affaires  Delegace  Evropské  komise  v Praze  pan  Ralf

Dreyer.  Shrnul historii evropské integrace a  s odvoláním na Pravidelnou zprávu Evropské
komise poukázal na problémy, které musí ČR na cestě do Evropy ještě překonat. Jen na ní
samé totiž záleží, kdy bude do EU přijata. Ocenil přitom rychlou reakci české vlády po zprávě
EK  –  materiál  "Opatření"  -  a  přípravu  revidované  verze  Národního  programu.  Závěrem
vyjádřil naději, že příští pravidelná zpráva EK bude pro ČR příznivější.

Po úvodním slově začal seminář s     tímto programem:
I. Vývoj evropské integrace
I.1. Evropská integrace
I.2. Evropské organizace
I.3. Evropské(á) společenství
I.4. Evropská unie

a) Maastrichtská smlouva
b) Amsterodamská smlouva

II. Instituce Evropské unie
II.1. Struktura
II.2. Pravomoci
II.3. Rozhodovací procesy
II.4. Rozpočet Evropské unie

III. Evropská měnová unie

IV. První pilíř Evropské unie
IV.1. Celní unie, volný pohyb zboží, obchodní politika
IV.2. Volný pohyb osob
IV.3. Služby, doprava, finanční služby, telekomunikace
IV.4. Právo obchodních společností
IV.5. Soutěžní právo
IV.6. Zemědělská politika, strukturální fondy
IV.7. Sociální zabezpečení migrujících pracovníků

V.  Evropská dohoda

VI. Právo ES a jeho transpozice do právního řádu ČR
      (role Parlamentu)

 VII. Vnější ekonomické vztahy
VIII. Druhý a třetí pilíř Evropské unie
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VIII.1. Společná zahraniční a bezpečnostní politika 
VIII.2. Spolupráce v oblasti justice a záležitostí vnitra            
   IX. Agenda 2000 – vznik dokumentu a současný stav

Seminář byl ukončen v pátek 29. ledna ve 12.00 hod. 

 

Ludmila Brynychová v. r. Jaroslav Zvěřina  v. r. 
ověřovatelka výboru předseda výboru
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